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Zápis ze zasedání Akademického senátu AVU konaného dne 6.3.2024 od 9:30 
v aule AVU  

  
Zasedání proběhlo v místnosti auly fyzicky i hybridně.  
  
  
Přítomni:   
  

Členky/členové Akademické komory AS (7):  
Nik Timková  
Tomáš Vaněk (online) 
Dušan Zahoranský  
Tomáš Otoupal 
Tomáš Pospiszyl 
Jan Kracík  
Lenka Zamrazilová 
 
 
Členky/členové Studentské komory AS (5):  
Dorota Václavíková 

Hedvika Ocásková  
Filip Brandejský (online) 
Jiří Kaňák 

Heřman Hůrka  
 

Hostky/hosté:  
Anetta Mona Chisa 
Šárka Krtková 
Evžen Mrázek 
 
Omluveni:  
Za Akademickou komoru AS AVU: 
Theodora Popova 
Tomáš Svoboda  
Adam Pokorný 
 
Za Studentskou komoru AS AVU: 
Matouš Kašpar 
Cyril Filcík 



 

AKADEMIE VÝTVARNÝCH UMĚNÍ V PRAZE 
U Akademie 4, 170 22 Praha 7, ČR         

www.avu.cz 

Akademický senát byl usnášeníschopný pro všechny body programu.  
Zasedání vedla předsedkyně senátu Nik Timková.  
Průběh zasedání zapsala Lucie Pesrová. 
 
Předběžný návrh programu Zasedání AS AVU 6.3.2024 

 

1. Zahájení 

2. Schválení programu zasedání  

3. Schválení zápisu ze zasedání AS AVU 7.2.2024 a Zápisu hlasování per-rollam. 

4. Informace vedení 

5. Projednání návrhu a připomínek AS AVU k novelám Statutu AVU a Organigramu 

Přestávka 

6. Schvalování nových pracovišť 

7. Podněty senátorek a senátorů 

8. Různé 

 
 
 
Průběh zasedání  
   
Ad 2. Schválení navrženého programu  
 

Hlasování: 9 ano fyzicky, 2 ano online, celkem 11 hlasů pro 
Závěr: Program zasedání AS 6.3.2024 byl schválen. 
 

Ad 3. Schválení zápisu ze zasedání AS AVU 7.2.2024 a Zápisu hlasování per-rollam 

z 18.2.2024 

Připomínky k zápisu AS AVU 7.2.2024: 
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L. Zamrazilová: O vzniku nových pracovišť a o zrušení pracoviště ALMA nelze hlasovat 

formou per rollam. V zápise byla upravena forma hlasování na fyzickou. 

 

Předsedkyně senátu vyzvala senát k hlasování o schválení zápisu ze zasedání AS AVU 

7.2.2024. 

Hlasování: 9 ano fyzicky, 1 ano online, 1 se zdržel online, 1 se zdržel (právě příchozí), celkem 
10 hlasů pro  
Závěr: Zápis ze zasedání AS 7.2.2024 byl schválen. 
 
Předsedkyně senátu vyzvala senát k hlasování o schválení Zápisu z hlasování per rollam 

z 18.2.2024, jehož předmětem bylo následující: 

a) Vyjádření AS AVU k Záměru rektorky jmenovat prorektorku 
 
Přijaté usnesení: 
Akademický senát AVU se v souladu s § 9 odst. 2 písm. b) zákona o vysokých 
školách, vyjádřil k záměru rektorky jmenovat Šárku Krtkovou prorektorkou pro 
strategický rozvoj. 
Výsledky per rollam hlasování: 14 - 0 - 0 
(jeden hlas je neplatný) 
 

b) Hlasování o schválení Plánu realizace strategického záměru AVU na rok 2024 
 
Přijaté usnesení: 
Akademický senát AVU v souladu s § 9 odst. 1 písm. i) zákona o vysokých školách, 
schvaluje Plán realizace Strategického záměru AVU na rok 2024, včetně jeho nedílné 
přílohy. 
Výsledky per rollam hlasování: 15 - 0 – 0 

Předsedkyně senátu vyzvala senát k hlasování o schválení Zápisu z hlasování per rollam 

z 18.2.2024. 

Hlasování: 10 ano fyzicky, 2 ano online, celkem 12 hlasů pro  

Závěr: Zápis z hlasování per rollam z 18.2.2024 byl schválen 

Ad 4. Informace vedení  
 
1/ Akreditační spis „Habilitační řízení – řízení ke jmenování profesorem“ 
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A.M. Chisa předložila senátu k projednání Akreditační spis „Habilitační řízení – řízení ke 
jmenování profesorem“ a ve stručnosti pohovořila o stavu příprav spisu a jeho obsahu, který 
je podrobnější než v předchozí akreditaci (v té např. chyběla pasáž o střetu zájmů). 
Dokument obdržel senát před zasedáním.  Uvedla, že po 11.3.2024 proběhne per rollam 
hlasování Umělecké rady o schválení spisu. 
T. Vaněk se nabídl, že jako člen hodnotící komise Národního akreditačního úřadu ze svojí 
zkušenosti spis projde a okomentuje (jako hodnotitel vypracovává expertní posudky).  
D. Zahoranský: Zmínil, že nový prorektorát pro strategický rozvoj by měl v rámci své 
proklamované funkce „Péče o rozvoj kvality pedagogické činnosti“, jak je uvedeno v jeho 
popisu, např. v tomto poskytovat podporu pedagožstvu. 
 
2/ Nový prostor ve Veletržní – fitness posilovna 
 
S bytovým družstvem byla projednána možnost pronájmu prostoru současné fitness 
posilovny v přízemí domu jako budoucích prostor AVU s využitím pro další kanceláře a galerii 
(GAVU). Celková plocha prostoru činí 300 m2, z toho část pro galerii 150 m2.  
Byly odprezentovány architektonické plány prostoru, do kterého vedou z ulice dva nezávislé 
vchody.  
Kvestor zmínil výši nájemného 236 Kč/m2, kterou hodnotí jako velmi výhodnou (ve srovnání 
s průměrnou cenou nájemného komerčních prostor na Praze 7 pohybující se v rozmezí 260 – 
300 Kč/m2). Peníze, které AVU ušetří za pronájem na Žižkově (bývalý prostor GAVU) a za 
pronájem prostor pracoviště ALMA, použije na úhradu tohoto nájemného. Kvestor dále 
uvedl, že prostor je celkově v dobrém stavu a kromě drobných úprav (musí nám schválit 
vlastník objektu) není potřeba rekonstrukce. Š. Krtková uvedla, že startovací úpravy prostoru 
proběhnou v průběhu června a července 2024. 
 
L. Zamrazilová: Dotázala se, zda má AVU představu o nákladech na provoz prostoru. 
Kvestor: AVU nemá zatím vyčíslené náklady provoz, ale ve srovnání s výše uvedenými 
prostory, které AVU pronajímalo, je možné, že budou i nižší.  
 
Dále se diskutovalo o využití prostoru. Ze strany senátu zaznívaly otázky týkající se 
prostorového řešení - myslet na skladové prostory, nutnost odlišit prostorové řešení 
kanceláří a galerie (A.M. Chisa potvrdila, že tyto dvě místnosti budou od sebe odděleny 
protihlukovou stěnou) a otázky možných problémů s dopravou (L. Zamrazilová zmínila 
problém tzv. „pražské mozaiky“ na chodníku v této ulici, na kterém platí zákaz parkování pod 
pokutou – kvestor potvrdil, že AVU za toto pokuty již má). H. Hůrka upozornil, že je možné 
pro vozidla určité velikosti parkovat eventuálně v průjezdu domu.  
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Jako výhody uváděl senát zejména blízkost prostor od školy i to, že se tímto pronájmem 
uvolní prostory na hlavní budově.  
Na dotaz T. Pospizsyla, zda si škola ponechá prostory v Dobrovského ulici potvrdila A.M. 
Chisa, že jako sídlo projektového oddělení  – pronájem bude hrazen částečně ze školního 
rozpočtu a částečně z grantu. 
D. Zahoranský upozornil, že je třeba také myslet na výukový prostor, na který porostou 
nároky. V situaci, kdy se spouští výuka podle nových akreditací, bude větší poptávka po 
prostorách určených na pravidelné přednášky, semináře, workshopy. Bylo by rozumné, 
kdyby přestěhování uvolnilo - vytvořilo výukové kapacity. Vytvoření galerie AVU v nových 
prostorách na Veletržní vnímá pozitivně. 
Š. Krtková potvrdila využití „bílého sálu“ ve Veletržní k výuce v akademickém roce 2024 – 25. 
A. M. Chisa zmínila, že se zde v září plánuje výstava.  
T. Vaněk a L. Zamrazilová požadují po vedení vypracovat přehled čisrovnání, jak z hlediska 
rozpočtu spolu s dalšími investičními věcmi  nové nájmy působí, jak je škola finančně zvládne 
(zda škola ušetří či naopak půjde o nárůst nákladů). Požádali pro senát vypracovat od vedení 
srovnání nákladů za pronájem prostor, co škola opouští a prostorů nových.  
 
3/ Přehled odměn za RUV 
A.M. Chisa představila senátu tabulku s přehledem odměn za RUV. Rektorka stanovila 
z celkového rozpočtu FUČ částku 500 tisíc korun, která se rozdělí mezi ateliéry za jejich 
umělecké výstupy. Tabulka bude rovněž vedením odprezentována na pedagogickém plénu. 
Následovala diskuze o systému sběru dat, včetně problematiky klíče k vykazování aktivit 
podle stupňů (A, B, C ad.) a následného hodnocení certifikátorů. N. Timková navrhla, že by 
aplikaci RUV mohl používat každý sám – T. Vaněk i D. Zahoranský tuto možnost rozporovali – 
kvalitní zpracování je zásadní pro podání do registru MŠMT, kontrola je stejně nezbytná, je 
to velká časová zátěž, proto je třeba zachovat stávající model, kdy agendu RUV má na 
starosti k tomu pověřená pracovnice AVU, , samozřejmě ve spolupráci se všemi, kterých se 
RUV týká. 
 
 
4/ Diplomantská výstava 
A.M. Chisa poinformovala o odstoupení kurátorů/kurátorek, kterým připadaly komentáře 
z řad diplomantstva k jejich koncepci poněkud agresivní. Výběr nových kurátorů/kurátorek 
se řeší. D. Zahoranský se přimlouvá za urychlení, zejména včas zajistit diplomantům a 
diplomantkám prostory, aby se předešlo zbytečným stresům. 
 
5/ Chystané projekty 
Š. Krtková představila chystané projekty pro rok 2024 v dokumentu, který senát obdržel před 
zasedáním.  
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V letech 2023 a 2024 se budeme podílet na následujících 3 projektech MŠMT:  
 

a) PPRO VŠ – Program pro podporu rozvoje vysokých škol  
Program MŠMT, který nahrazuje loni ukončené Centrálně rozvojové projekty (CRP). Ty byly 
namířené na sdílení praxe mezi vysokými školami a společné aktivity, v rámci PPRO VŠ jsou 2 
projekty sdílené a povinné pro VŠ (Příprava na implementaci reformy doktorského studia a 
Strategie řízení lidských zdrojů), ostatní témata si školy volí podle svých priorit. Alokace je 
předem daná, vypočítaná z průměru posledních 5 let. Žádosti se podávaly k 29.2.24, výsledky 
tedy neznáme, ale očekáváme schválení či jen dílčí úpravy. MŠMT vypsalo 8 prioritních témat, 
AVU kromě jednoho (podpora podnikavosti studujících) cílí na všechny. Alokace činí 2 mil. 4é 
tisíc Kč. 
 

b) Green Deal – Zelené dovednosti (projekt NPO) 
Projekt navazuje na CRP Uni lead – udržitelnost, alokace až 11 mil. 831 tisíc Kč. Žádost jsme 
podali 29. 2.2024, očekáváme její přijetí či vyzvání k dílčím úpravám. Projekt je dvouletý (2024 – 
2025).  
Povinné a AVU zvolené klíčové aktivity:  

-  Zavedení 2 nových předmětů s udržitelnou tématikou  

- Jeden kurz celoživotního vzdělávání  

- Vznik dokumentu Strategie udržitelnosti  

- Uzavření Strategického partnerství  
 
c) HR AWARD  

V roce 2024 by AVU ráda OP JAK – Výzkumné prostředí podala žádost o získání ocenění HR 
Award. Jsme jedna z posledních škol, která ho nemá. Ocenění je určeno pro akademiky a 
akademičky. Podmínkou je nastavení strategického řízení výzkumné organizace, jež bude 
popsáno ve studii proveditelnosti, ze které vyplynou potřeby aktualizace trvalého systémového a 
interně institucionalizovaného způsobu řízení dané oblasti činnosti výzkumné organizace. S HR 
Award pak lze žádat o větší mezinárodní výzkumné granty.  
Příprava žádosti by probíhala synergicky spolu s projektem Strategie řízení lidských zdrojů a s 
naplňováním GEPu AVU, zajišťovat by jej měli externí odborníci a odbornice hrazeni právě z 
projektu Strategie řízení lidských zdrojů.  
Harmonogram:  
- Červen 2024 – vyhlášení výzvy  

- Říjen / listopad 2024 – odevzdání žádosti  

- Realizační doba: 2024–2028  
 
6/ Nová pracovnice rektorátu 
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Š. Krtková oznámila, že byla přijata nová pracovnice, paní Helena Ulovcová, na pozici asistentky. 
Š. Krtková nyní sídlí ve Veletržní. 
 
7/ Konkurz na vedoucího ateliéru Socha 1 
Přihlásilo se 15 uchazečů a uchazeček. 
3.4.2024 – aula HB – veřejná prezentace 
14.4.2024 – 1. kolo výběrového řízení 
 

 
Ad 5. Projednání návrhu a připomínek AS AVU k novelám Statutu AVU a Organigramu 

Š. Krtková senát s omluvou požádala o přesunutí tohoto bodu na příští zasedání, 

s odůvodněním, že vedení nemělo časovou kapacitu na připomínky senátu plně zareagovat a 

kvalitně zpracovat odpovědi. T. Vaněk přesunutí uvítal, zásadní je dle něj pokročit 

k výslednějšímu stavu formou kvalitní přípravy a řádného projednání s AS, právníky, či 

právničkami i příslušným oddělením MŠMT. 

Š. Krtková poinformovala senát, že Statut chce vedení zaslat MŠMT 1. června 2024, i když 

termín pro odevzdání na ministerstvo je 31.7.2024. Zdůraznila, že v rámci Statutu musí být 

zaktualizován i Studijní a zkušební řád podle nové akreditace, zrevidováno CŽV a pravidla pro 

hodnocení vnitřní kvality a požádala o součinnost patřičné senátní komise (zejména 

Legislativní komisi). T. Vaněk předeslal, že kvalitní vypracování zmíněných dokumentů 

Statutu je především úkolem vedení,senát v tomto ohledu poskytuje součinnost v 

dolaďování kvality, připomínkování a schvalování. N. Timková a D. Zahoranský zdůraznili, že 

by se obsah Studijního a zkušebního řádu měl otevřít na pedagogickém plénu, neboť se týká 

všech pedagogů a pedagožek (změn je v nové akreditaci hodně).  

K návrhům rektorky o změnách organizační struktury 

T. Vaněk navrhl utřídit seznam, jaké nové pracoviště, či oddělení  senát schvaluje.   

L. Zamrazilová upozornila na nesourodost pracoviště vs. oddělení (leckdy se prolínají). 

N. Timková: V tomto ohledu záleží na samostatnosti kompetencí a vlastním rozpočtu. 

T. Vaněk doporučil, že by se  měla vyjasnit terminologie (co je považováno za pracoviště a co 

za oddělení). 

 

Ad 6. Schvalování nových pracovišť 

Senát přistoupil k hlasování o schválení nových pracovišť, včetně zrušení pracoviště, 

nahrazeno tak bylo neplatné per rollam hlasování na základě posledního zasedání AS AVU. 
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a) Předsedkyně senátu vyzvala senát k hlasování o zrušení pracoviště ALMA. 

Hlasování: 10 ano fyzicky, 1 ano online, 1 se zdržel online 
celkem 11 hlasů pro  
Závěr: Zrušení pracoviště ALMA bylo schváleno. 
 

 

b) Předsedkyně senátu vyzvala senát k hlasování o zřízení pracoviště GRID. 

Hlasování: 10 ano fyzicky, 1 ano online, 1 se zdržel online 

celkem 11 hlasů pro  

Závěr: Zřízení nového pracoviště GRID bylo schváleno. 

Senát dále projednával schvalování dalších nových pracovišť a diskutovalo se o návrhu 

změny organizační struktury. 

- Prorektorát pro strategický rozvoj – Oddělení rozvoje vzdělávání: 

T. Vaněk – dovysvětlit, odpovědět na připomínky senátu ohledně CŽV 

 

- Oddělení komunikace: 

Odloženo na dovysvětlení. 

 

- Dílny - struktura  

Bude požádáno o prezentaci nové dílenské struktury. 

 

- LARGE 

Předsedkyně senátu vyzvala senát k hlasování o zřízení pracoviště LARGE. 

Hlasování: 10 ano fyzicky, 1 ano online, 1 se zdržel online 

celkem 11 hlasů pro  
Závěr: Zřízení pracoviště LARGE bylo schváleno. 
 

- Výstavní oddělení 
Předsedkyně senátu vyzvala senát k hlasování o zřízení Výstavního oddělení. 

Hlasování: 10 ano fyzicky, 1 ano online, 1 se zdržel online 

celkem 11 hlasů pro  

Závěr: Zřízení Výstavního oddělení bylo schváleno. 

 

- Oddělení doktorského výzkumu 

AS požaduje zpřesnění personálního zajištění. 
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7. Podněty senátorek a senátorů 

Pedagogické plénum (PP) 

J. Kracík: Obsah PP upadl v rozptýlení – vždy se scházelo celé pedagožstvo a diskutovalo 

s rektorem, všichni byli neustále informováni o všem. 

T. Pospiszyl: Degradovalo do podoby informativních schůzí. 

D. Zahoranský: Souhlasí, PP a jeho původní funkce by neměla „vypadnout“. 

 

Připomínky Legislativní komise ke Statutu: 

Všichni senátoři a senátorky mají možnost zapracovat ještě své připomínky. 

 

Zřízení Skupiny pro studijní záležitosti: 

N. Timková navrhuje založit skupinu v souvislosti s připravovaným Studijním a zkušebním 

řádem. D. Zahoranský se přihlásil jako člen. 

 

Zřízení skupiny k volebnímu řádu: 

N. Timková nejprve navrhuje schůzku s IT oddělením (jedná se o zapracování elektronického 

způsobu hlasování), a poté vytvořit skupinu. 

 

N. Timková navrhla, že by členy a členkami senátních pracovních skupin (komisí) mohly být i 

osoby mimo senát a prohlásila toto za otevřenou výzvu.  

 

 

 Příští zasedání AS:  
  
Příští zasedání AS se koná ve středu 3.4.2024 od 9:30 v knihovně AVU.  
  

Zapsala Lucie Pesrová 6.3.2024.  
 


